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Gatlyktor i Träkumla 

 

Interpellation ställd till Tekniska nämndens ordförande Mariette Nicander av Eva Ahlin (C): 

1. Stämmer det att fem gatlyktor i Träkumla ska monteras ner? 

Nej. Det handlar om totalt sju stolpar med gatubelysning som behöver raseras längs 

väg 142 i Träkumla. Information om en nedkörd stolpe samt sedan tidigare, vid 

besiktning, utdömda stolpar (två stycken) nådde förvaltningen via ansvarig 

driftentreprenör torsdagen 19 november. Förvaltningen har med anledning av detta 

påbörjat planeringen tillsammans med ansvarig driftentreprenör för att rasera sju 

befintliga trästolpar med tillhörande luftledning. Åtgärden är ett resultat av tidigare 

fattade politiska beslut i tekniska nämnden (TN § 160, 1995-06-28) som stipulerar att 

inga kommunala medel ska investeras eller reinvesteras i kommunal gatubelysning vid 

enskild eller statlig väg där Region Gotland inte är väghållare. Gatubelysning är en 

väganordning som väghållaren ansvarar för. Länsväg 142 är statlig och frågor samt 

eventuella önskemål om belysning ska därför riktas till Trafikverket. 

 

2. Har dialog med de boende i närheten genomförts? 

Nej. Eftersom teknikförvaltningen inte har hunnit planera en rasering tillsammans 

med driftentreprenör finns ingen tidplan och information att gå ut med omedelbart. 

Innan en rasering blir aktuell kommer Region Gotland att informera allmänheten via 

sina kanaler. Den dialog som det hänvisas till i interpellationen gäller troligen det 

beslut som fattades avseende kommunal gatubelysning vid enskild väg TN § 240 

(2014-11-19). 

 

3. Hur går det med det pågående utbytet till LED? 

Förvaltningen arbetar för närvarande med driftsättning av ett nytt digitalt 

förvaltningssystem, GEOSECMA Belysning & Belysningsdata, för kommunal 

gatubelysning. Målet är att hämta hem och kvalitetssäkra den, data som tidigare enbart 

funnits i driftentreprenörens system Netbas samt i diverse dokument (excel-filer) inom 

förvaltningen. Givet att det fortfarande finns osäkerheter i dokumentationen är det 

svårt att uppge några exakta siffror och förvaltningen hänvisar därför tillsvidare till den 

information som finns på gotland.se: 

  

Region Gotland har under de senaste åren bytt ut nästan samtliga 8000 

belysningsarmaturer på Gotland som sitter vid gator/vägar där regionen är väghållare. 

https://www.gotland.se/belysning  

  

En inventering av återstående äldre ljuskällor som inte är bytta till LED pågår i 

samarbete med ansvarig driftentreprenör. Region Gotland har kommit längre än 

många andra kommuner när det gäller övergång till moderna ljuskällor och fortsatt 

https://www.gotland.se/belysning


utbyte till energisnål LED-belysning pågår (2 000 tkr reinvesteras i LED-armaturer 

under 2023). 

 

Mariette Nicander (M) 

Tekniska nämndens ordförande 


